



KEMENTERIAN
ALAM SEKITAR DAN AIR
Ministry of Environment and Water
JABATAN ALAM SEKITAR

KENYATAAN MEDIA JABATAN ALAM SEKITAR

SAMBUTAN HARI ALAM SEKITAR SEDUNIA 2022

1. **PUTRAJAYA, 5 JUN 2022** – Sambutan Hari Alam Sekitar Sedunia (WED) disambut pada 5 Jun 2022 dengan tema "*Only One Earth*" iaitu "Hanya Satu Bumi". Tema kali ini menyeru tindakan proaktif dan kolektif secara holistik semua pihak untuk kelestarian bumi ini. Tindakan kolektif ini adalah transformasi alam sekitar yang diperlukan untuk pembangunan secara mapan bagi kesejahteraan seluruh penduduk bumi.
2. Malaysia meraikan WED bagi mempamerkan komitmen global dan turut menyambut Hari Alam Sekitar Negara (HASN) pada 21 Oktober setiap tahun sebagai simbolik kepada komitmen dan tanggungjawab negara dalam kelestarian alam sekitar. HASN adalah fokus utama Kementerian Alam Sekitar dan Air (KASA) dan Jabatan Alam Sekitar (JAS) dalam meningkatkan kesedaran dan komitmen masyarakat dalam usaha melestarikan alam sekitar kerana alam sekitar adalah tanggungjawab bersama.
3. WED adalah acara tahunan yang disambut pada 5 Jun setiap tahun di 143 negara seluruh dunia untuk meningkatkan kesedaran serta melibatkan penyertaan orang awam. WED mula disambut pada tahun 1972 dan telah berkembang menjadi sambutan utama seluruh dunia dengan pembabitian Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu (PBB) dalam meningkatkan tahap kesedaran masyarakat dunia terhadap isu alam sekitar serta mempertingkatkan tindakan dan penglibatan terhadap perubahan alam sekitar.
4. Sambutan WED tahun ini melibatkan pelaksanaan aktiviti dan program secara hybrid yang mematuhi prosedur operasi standard (SOP) Pelan Pemulihan Negara. Program Kayuhan Santai Hello Environment Siri 2/2022 Dan Sambutan Hari Alam Sekitar Sedunia Serta World Bicycle Day di Karnival Langkawi Geopark 2022 pada 3 Jun 2022 telah disempurnakan oleh Puan Noor Afifah Abdul Razak, Timbalan Ketua Setiausaha (Alam Sekitar) KASA dengan penyertaan 200 orang peserta warga KASA, JAS, Lembaga Pembangunan Langkawi (LADA) dan penduduk tempatan.
5. JAS Pulau Pinang telah menyertai program "*We - Be - Leaf Together*" inisiatif Belia Prihatin Alam Sekitar bersama Malaysian Green Technology & Climate Change (MGTC) yang dirasmikan oleh YB Dato' Mansor bin Haji Othman, Timbalan Menteri KASA pada 4 Jun 2022 dan turut dihadiri agensi- agensi kerajaan persekutuan dan negeri, badan bukan kerajaan (NGO) dan pelajar - pelajar dari USM Trans Krian

Nibong Tebal. Sebanyak 500 anak pokok bakau berjaya ditanam pada hari ini bagi menyahut Kempen Penanaman 100 juta pokok menjelang 2025.

6. Program kutip sampah sambil riadah (KUDAH) telah diadakan di Pantai Hujung Airport, Langkawi pada 3 Jun 2022 telah disertai oleh Ketua Pengarah Alam Sekitar bersama ahli Rakan Alam Sekitar (RAS), Rajimen 513 Askar Wataniah Langkawi dan pelajar Kolej Komuniti Langkawi. Sebanyak 110kg sampah berjaya dikutip sepanjang program ini yang dibawa daripada kejadian air pasang dan juga aktiviti perkelahan yang kebanyakannya adalah sisa plastik.
7. Satu sesi webinar telah diadakan pada 4 Jun 2022 secara langsung di laman Facebook KASA menampilkan YBhg. Dato' Seri Ir. Dr. Zaini Ujang, Ketua Setiausaha KASA, YBhg. Tan Sri Dr. Jemilah Mahmood, Profesor dan Pengarah Eksekutif Sunway Centre for Planetary Health dan YBhg. Dato' Sri Siti Nurhaliza, penyanyi tersohor negara.
8. RAS juga telah mengadakan program KUDAH dan gotong royong pembersihan denai sungai di Kampung Bukit Pulai, Taman Pasir Putih, Pasir Gudang, Johor pada 21 Mei 2022. Program ini dijayakan dengan kerjasama Jabatan Pengairan dan Saliran (JPS) dan Majlis Perbandaran Pasir Gudang (MBPG) serta penglibatan penduduk kampung di sekitar Taman Pasir Putih, Pasir Gudang. Program seumpama ini dianjurkan bagi memupuk semangat cintakan alam sekitar. Aktiviti yang dijalankan termasuklah membersihkan semak samun dan mengindahkan laluan di tepi sungai. Sebanyak 35kg sampah berjaya dikumpulkan semasa program tersebut.
9. Saya percaya dan sentiasa menaruh harapan supaya semua lapisan Keluarga Malaysia turut berganding bahu untuk bersama-sama dalam usaha melestarikan alam sekitar serta komited sepenuhnya mematuhi peruntukan perundangan pengurusan alam sekitar yang sedia ada.
10. Sambutan WED ini diharap dapat menjadi pencetus kepada pembudayaan gaya hidup lestari dalam kalangan Keluarga Malaysia supaya kesedaran dan komitmen ke arah kelestarian alam sekitar di Malaysia dapat dipertingkatkan selari dengan Matlamat Pembangunan Lestari 2030 (SDG 2030).
11. JAS akan memastikan strategi pengurusan alam sekitar sama ada dari segi penguatkuasaan mahupun aktiviti kesedaran (CEPA) ditambah secara berterusan seiring perkembangan pesat teknologi dan ICT, peningkatan isu alam sekitar semasa dan perundangan terkini di peringkat nasional dan antarabangsa.

- Tamat -

Wan Abdul Latiff bin Wan Jaffar
Ketua Pengarah Alam Sekitar, Putrajaya
5 Jun 2022

LAMPIRAN 1

Aktiviti-aktiviti sempena Sambutan Hari Alam Sekitar Sedunia (WED) 2022

Bil	Program	Tempoh Pelaksanaan	Tempat	Golongan Sasaran
1	Infografik promosi sambutan WED 2022; - Countdown sambutan - Infografik berfakta - Tips WED	22 Mei – 5 Jun 2022	Media sosial JAS dan KASA	Orang Awam
2	KUDAH @ Sungai Kim Kim Sempena WED 2022	21 Mei 2022	Pasir Gudang, Johor	Pegawai KASA, JAS, MBPG, JPS dan orang awam
3	Poster YDPA, YAB PM, YBM, YBTM, KSN, KSU & KPAS beserta <i>environmental quote</i>	5 Jun 2022	Media sosial JAS dan KASA	Orang Awam
4	Webinar WED 2022 – “Only One Earth” (Dua Webinar)	4 & 8 Jun 2022	Secara dalam talian	Orang Awam
5	Pocket Talk 2 minit WED 2022 (5 pegawai KASA & 5 pegawai JAS)	22 Mei – 4 Jun 2022	Media sosial JAS dan KASA	Pegawai KASA, JAS & Orang awam
6	Video pendek rangkuman program berbasikal dan KUDAH	5 Jun 2022	Media sosial JAS dan KASA	Orang awam
7	Khutbah Jumaat sempena WED 2022	10 Jun 2022	Masjid-masjid	Orang Awam
8	Enviro Hiking @ Bukit Melati, Nilai Sempena WED 2022	11 Jun 2022	Bukit Melati, Nilai	Ahli RAS
9	Kayuhan Santai Hello Environment @ Langkawi /	3 Jun 2022	Langkawi	Orang Awam

KM JAS 8/2022
UNTUK SIARAN SEGERA 5 JUN 2022

10	KUDAH @ Pantai Hujung Airport Langkawi, Sempena WED 2022	3 Jun 2022	Pantai Hujung Airport, Langkawi	JAS, Ahli RAS
11	Kudah @ Sungai Congkak	25 Jun 2022	Sungai Congkak, Hulu Langat	JAS, Ahli RAS & YTL
12	<i>Coral Planting & Beach Cleanup</i>	2 Julai 2022	Pulau Perhentian, Terengganu	KASA, JAS & PSTW